

GB

AE



26010GCC

& www.russellhobbs.com



Read the instructions, keep them safe, pass them on if you pass the appliance on. Remove all packaging before use.



# IMPORTANT SAFEGUARDS

Follow basic safety precautions, including:

This appliance can be used by children aged from 8 years and above and persons with reduced physical, sensory or mental capabilities or lack of experience and knowledge if they have been supervised/ instructed and understand the hazards involved. Children shall not play with the appliance. Cleaning and user maintenance shall not be done by children unless they are older than 8 and supervised. Keep the appliance and cable out of reach of children under 8 years. Misuse of the appliance may cause injury.

Unplug the appliance before assembly, disassembly, or cleaning. Don't leave the appliance unattended while plugged in.

If the cable is damaged, it must be replaced by the manufacturer, its service agent, or someone similarly qualified, to avoid hazard.

- Do not use this appliance near bathtubs, showers, basins or other vessels containing water.
- Sit the motor unit on a stable, level surface.
- Keep the citrus press and the cable away from hotplates, hobs or burners.
- Store the citrus press away from direct sunlight, and, if possible, from fluorescent light.
- Don't run the motor for more than 2 minutes, or it may overheat. After 2 minutes, switch off
- for at least 2 minutes, to let the motor cool.
- Don't use the citrus press for any purpose other than those described in these instructions.
- Don't use the citrus press if it's damaged or malfunctions.
- If the cable is damaged, return the citrus press, in order to avoid hazard.

# HOUSEHOLD USE ONLY

# PARTS

- 1. Cover
- 2. Large reamer
- 3. Small reamer
- 4. Pulp collector
- 5. Juice collector

# DISMANTLING

- 1. Unplug the citrus press.
- 2. Lift the reamers off the drive shaft.
- 3. Grip the large reamer in one hand, and the wings of the small reamer in the other, and separate the two reamers.

- 6. Spout
- 7. Spindle
- 8. Motor unit
- Dishwasher safe

- 4. Lift the pulp collector off the juice collector.
- 5. Lift the juice collector off the motor unit.
- 6. Pull the drive shaft up and off the motor unit.

# **CARE AND MAINTENANCE**

- 1. Unplug the citrus press.
- 2. Wipe outer surfaces with a damp cloth. If necessary, use a little washing-up liquid.
- 3. Wash the removable parts in warm soapy water, rinse well, and dry.
- 4. Removable parts indicated can be washed in a dishwasher.
- 5. The extreme environment inside the dishwasher can affect the surface finishes.
- 6. Don't put the citrus press in water or any other liquid.
- 7. Don't use harsh or abrasive cleaning agents or solvents.

# ASSEMBLING

- 1. Unplug the citrus press.
- 2. Sit the motor unit on a stable, level surface.
- 3. Push the bottom of the drive shaft into the hexagonal hole top of the motor unit.
- 4. Align the spout with the space in the front of the motor unit, and lower the juice collector on top of the motor unit.
- 5. Lower the separator on top of the juice collector.
- 6. To use the large reamer, lower it on top of the small reamer, so the gaps in the bottom of the large reamer fit over the wings in the small reamer.
  - a) Use the large reamer for large fruit like grapefruit and oranges.
  - b) Use the small reamer for small fruit like lemons and limes.
- 7. Lower the reamer over the drive shaft in the centre of the citrus press.

# PREPARATION

- 1. Use good quality, fresh, ripe, citrus fruit.
- 2. Wipe the fruit.
- 3. Turn the fruit on its side and cut in half with a sharp knife, to cut through the centres of the segments.

# PRESSING

- 1. Plug the citrus press into the power socket.
- 2. Put a glass or small jug below the spout.
- 3. Push the spout down to open it (A).
- 4. Using one half-fruit at a time, place the cut (flesh) side on top of the reamer and press it down.
- 5. The reamer will turn, pressing the juice out of the half-fruit.
- 6. Move the fruit around, to ensure that the reamer reaches all of the flesh.
- 7. When you stop pressing, the motor will stop.
- 8. Do the same with the rest of your fruit.
- 9. Don't use the citrus press continuously for more than 2 minutes. After 2 minutes use, let it rest for 2 minutes before carrying on.
- 10. Keep an eye on the level in the glass/jug.
- 11. When it's full, stop juicing, push the spout up to close it and stop the juice flowing.
- 12. Remember to push the spout down to open it, when you replace the jug and start juicing again.
- 13. When you've finished, disassemble, clean, and store it away.
- 14. The cable may be stored in the area under the motor unit.

# RECYCLING



To avoid environmental and health problems due to hazardous substances, appliances and rechargeable and non-rechargeable batteries marked with one of these symbols must not be disposed of with unsorted municipal waste. Always dispose of electrical and electronic products and, where applicable, rechargeable and non-rechargeable batteries, at an appropriate official recycling/collection point. (GB

اقرأ التعليمات واحفظها في مكان آمن. في حالة اهداء الجهاز لشخص آخر ارفق معه التعليمات. يجب از الة جميع الأغلفة قبل الاستعمال. اجراءات أمان ضرورية يجب اتخاذ اجر اءات الأمان الأساسية التالية: يمكن استخدام هذا الجهاز بواسطة الأطفال الذين تتراوح أعمار هم من 8 سنوات فما فوق والأشخاص ذوى القدرات الجسمانية أو الحسية أو العقلية المنخفضة أو عديمي الخبرة والمعرفة إذا تم الإشراف عليهم/تعليمهم ويفهمون المخاطر المعنية. يجب إلا يعبث الأطفال بالجهاز. يجب عدم قيام الأطفال بالتنظيف والصيانة إلا إذا كانوا أكبر من 8 سنوات مع الإشراف عليهم. اجعل الجهاز والكبلات بعيدا عن متناول الأطفال دون سن 8 سنوات. يمكن أن يسبب إساءة استخدام الجهاز إصابات. افصل الجهاز قبل تجميعه أو تفكيكه أو تنظيفه. لا تترك الجهاز مهملا خلال اتصاله بالتبار إذا كان السلك متضررا فاطلب استبداله في الشركة المصنعة في مكتبها للبيع أو عن طريق مهنيّ محترف، لمنع أي حادث ممكن. 🐼 لا تستخدم هذا الجُّهاز بالقرب من أحواض الاستحمام أو الحمامات أو أي أحواض أخرى تحتوي على ماء لا تستخدم الجهاز إذا كان تالفا أو لا يعمل بصورة صحيحة. للاستعمال المنزلى فقط

#### الرسومات الغطاء فوهة .6 .1 مخرطة كببرة عمود الدوران .7 .2 وحدة الموتور .8 مخرطة صغيرة .3 🕎 خزانة غسالة الصحون جامع ال .4 جامع العصير .5

#### التفكيك

أفصل عصّارة الحمضيات.
 أوفع العصّارات من عمود الدوران.
 أمسك العصّارة الكبيرة بأحد اليدين وأجنحة العصّارة الصغيرة باليد الأخرى وافصل العصّارتين.
 أوفع الفاصل من جامع العصير.
 أوفع جامع العصير من وحدة الموتور.
 أومع حمود الدوران لأعلى ومن وحدة الموتور.

### العناية والصيانة

- أصل عصارة الحمضيات.
  أمسح الأسطح الخارجية بقطعة قماش مبللة. وإذا لزم الأمر، استخدم قليلاً من سائل غسيل.
  أعسل الأجزاء القابلة للفك في ماء صابوني دافئ واشطفها جيداً وجففها.
  يمكن غسل الأجزاء المبينة القابلة للفك في غسالة صحون.
  يمكن أن تؤثر البيئة الشديدة داخل غسالة الصحون على التشطيبات السطحية.
  لا تضع عصارة الحمضيات في ماء أو أي سائل آخر.
  - ۲. لا تستخدم مركبات تنظيف خشنة أو كاشطة أو مذيبات.

# التجميع

(AE)

- 1. افصل عصّارة الحمضيات.
  2. ضع وحدة الموتور على سطح ثابت مستو.
  3. انفع أسفل عمود الدوران في الفتحة السداسية فوق وحدة الموتور .
  4. قم بمحاذاة الفو هة مع المسافة الموجودة أمام وحدة الموتور وقم بتنزيل جامع العصير فوق وحدة الموتور .
  5. قم بتنزيل الفاصل فوق جامع العصير .
  6. لاستخدام العصّارة الكبيرة، قم بتنزيلها فوق العصّارة الصغيرة، وبالتالي يمكن تركيب الفجوات الموجودة في الجزء السفلي .
  6. لاستخدام العصّارة الكبيرة، قم بتنزيلها فوق العصّارة الصغيرة، وبالتالي يمكن تركيب الفجوات الموجودة في الجزء السفلي من العصير .
  7. قم بتنزيل الفاصل فوق جامع العصير .
  8. المعصّارة الكبيرة على الأجنحة في العصّارة الصغيرة، وبالتالي يمكن تركيب الفجوات الموجودة في الجزء السفلي من العصّارة الكبيرة الفي العصير .
  9. المتخدم العصّارة الكبيرة الفواكه الكبيرة مثل الليمون والليمون الليمون الحامي .
  - قم بتنزيل العصارة فوق عمود الدوران في وسط عصارة الحمضيات.

#### الإعداد

- استخدم فاكهة حمضية جيدة وطازجة وناضجة.
  - امسح الفاكهة.
- أدر الفاكهة على جانبها واقطعها نصفين بسكين حاد للقطع خلال مراكز الفصوص.

#### العصر

- قم بتوصيل عصّارة الحمضيات في مقبس الكهرباء.
  - ضع كوبا أو إبريقاً صغيراً تحت الصنبور.
    - ادفع الفوهة لأسفل لفتحها (A).
- باستخدام نصف ثمرة فاكهة واحدة في كل مرة، ضع جانب القطعة (اللحم) فوق العصّارة واضغط عليه.
  - سوف تدور العصارة وتخرج العصير من نصف ثمرة الفاكهة.
  - 6. قم بتدوير ثمرة الفاكهة لضمان أن تصل العصارة لجميع اللحم.
    - سيتوقف الموتور عندما توقف الضغط.
      - افعل نفس الشيء مع بقية الفواكه.
- و. لا تستخدم عصّارة الحمضيات بشكل مستمر لأكثر من دقيقتين. وبعد استخدامها لمدة دقيقتين، دعها تستريح لمدة دقيقتين قبل الاستمرار.
  - 10. لاحظ المستوى في الكوب/الإبريق.
  - . 11 أوقف العصر عندما يمتلئ وادفع الفوهة لأعلى لغلقها وأوقف تدفق العصير.
  - 12. تذكر دفع الفوهة لأسفل لفتحها عند إعادة الإبريق لمكانه وبدء العصر مرة أخرى.
    - . قم بفك وتنظيف وتخزين العصّارة عندما تنتهى.
    - 14. يمكن تخزين الكبل في المساحة الموجودة تحت وحدة الموتور.

### إعادة التدوير



لتجنب المشاكل البيئية والصحية الناجمة عن المواد الخطرة، يجب عدم التخلص من الأجهزة، والبطاريات القابلة لإعادة الشحن والبطاريات غير القابلة لإعادة الشحن التي تحمل علامة واحدة من هذه الرموز مع نفايات البلدية غير المصنفة. يجب دائمًا التخلص من المنتجات الكهربائية والإلكترونية، وكذلك إذا أمكن، البطاريات القابلة لإعادة الشحن وغير القابلة لإعادة الشحن، في نقطة رسمية مناسبة لإعادة التدوير/تجميع المخلفات.